



ناقلات تحقق صافى ربح قدره 860 مليون ريال قطري عن النصف الأول من عام 2025، بزيادة قدرها 3.7%

الدوحة، قطر – 29 يوليو 2025: أعلنت شركة قطر لنقل الغاز المحدودة ش.م.ق.ع. (ناقلات) عن نتائجها المالية الموحدة للنصف الأول من العام المنتهي في 30 يونيو 2025، حيث حققت الشركة صافي ربح بلغ 860 مليون ريال قطري مقارنة مع 829 مليون ريال قطري عن الفترة نفسها من العام 2024، بنسبة زيادة قدرها 3.7%. يؤكد هذا الأداء المالي القوي على المرونة التشغيلية والنجاح الاستراتيجي لأعمالها.

إضافة إلى ذلك، وافق مجلس إدارة شركة ناقلات بتوزيع أرباح نقدية مرحلية عن النصف الأول من عام 2025 المنتهي في 30 يونيو 2025، بقدر 7.2 در هم قطري لكل سهم. ويكون استحقاق هذه الأرباح المرحلية عن النصف الأول من عام 2025 للمساهم الذي يمتلك أسهما بنهاية جلسة تداول يوم 6 أغسطس 2025. وسيتم توزيع الأرباح حسب توجيهات هيئة قطر للأسواق المالية من خلال شركة إيداع.

المؤشرات المالية الرئيسية للنصف الأول من عام 2025:

- حققت صافى ربح قدره 860 مليون ريال قطري، بنسبة زيادة 3.7%.
- بلغ إجمالي المصروفات 1,396 مليون ريال قطري، وهو ما يعكس انخفاضًا بنسبة 4.5٪.

وقد أعرب المهندس عبد الله السليطي، الرئيس التنفيذي لشركة ناقلات، قائلًا: "يعكس أداء شركة ناقلات المتميز في النصف الأول من عام 2025 التزام فريق العمل والمرونة التي نتبناها في الحفاظ على عملياتنا واستمراريتها، ونحن ملتزمون في تقديم القيمة المثلى لمساهمينا وشركائنا وسوق نقل الطاقة العالمي عبر النقل الأمن والمستدام للغاز الطبيعي المسال حيث تظل ناقلات ملتزمة بتحقيق النمو على المدى الطويل في ظل السوق العالمية وبيئة الأعمال المتغيرة.

وبالإضافة إلى عمليات التشغيل البحرية القوية، تقوم ناقلات بتنفيذ استراتيجيات تمويل مبتكرة تهدف إلى تعزيز المركز المالي للشركة. وتشمل هذه الاستراتيجيات على استحداث الهياكل التمويلة الجديدة والحلول الفعالة لخفض إجمالي المصاريف التمويلية. وتسهم هذه المبادرات في تعزيز مرونتنا المالية وقدرتنا على التكيف، مما يضعنا في موقع قوي لتحقيق قيمة مضافة على المدى البعيد. ومن خلال تعزيز استقرار التدفقات النقدية، نؤكد بذلك من جديد عن التزامنا الراسخ بتحقيق عوائد مستدامة ومتنامية لمساهمينا، وهو ما يتجلى بوضوح في نتائجنا المالية."

شهد عام 2025 تقدمًا كبيرًا في عمليات ناقلات ومبادراتها الاستراتيجية للنمو. ومن أبرز إنجازات الشركة البدء ببناء 25 سفينة للغاز الطبيعي المسال في أحواض بناء السفن المختلفة في كوريا الجنوبية. وتُعد هذه السفن جزءًا من مشروع توسعة أسطول الغاز الطبيعي المسال التاريخي لقطر للطاقة، والذي يلبي متطلبات الأسطول المستقبلية لمشاريعها التوسعية في مجال الغاز الطبيعي المسال. وتعود ملكية هذه السفن الجديدة لشركة ناقلات، والتي تبلغ سعة كل منها 174,000 متر مكعب، وستُؤجّر لشركات تابعة لقطر للطاقة بموجب اتفاقيات تأجير طويلة المدى.





كما بدأت تصنيع 6 سفن حديثة في حوض بناء السفن التابع لشركة "هيونداي سامهو للصناعات الثقيلة" في كوريا الجنوبية منها سفينتان لنقل المغاز الطبيعي المسال وأربع سفن لنقل غاز البترول /غازالامونيا وسوف تكون هذه السفن مملوكة بالكامل لشركة ناقلات.

لقد حافظت شركة ناقلات على تصنيفها المرموق من فئة الخمس نجوم من مجلس السلامة البريطاني، وذلك في تدقيق معايير إدارة الصحة والسلامة المهنية للسنة الثامنة على التوالي، الأمر الذي يؤكد تركيزها الدائم على معايير السلامة والتميز والاستدامة. وقد تم تكريم الشركة مجددًا ضمن قائمة "أفضل 100 شركة مدرجة في الشرق الأوسط لعام 2025"، ما يرسخ مكانتها القيادية في قطاع النقل البحري والخدمات اللوجستية للطاقة في المنطقة.

وتماشًيا مع التزام شركة ناقلات بتطبيق أفضل الممارسات في علاقات المستثمرين، فسوف تعقد الشركة اجتماع علاقات المستثمرين عبر الهاتف لمناقشة النتائج المالية للنصف الأول من عام 2025، وذلك يوم الأربعاء الموافق 30 يوليو 2025، في تمام الساعة 1:30 ظهرًا بتوقيت الدوحة. وسوف يكون العرض التقديمي الخاص بهذا الاجتماع متاحًا على الموقع الإلكتروني للشركة قبل انعقاده. لمزيد من المعلومات عن تفاصيل الاتصال للمشاركة في الاجتماع عبر الهاتف، يُرجى زيارة موقع الشركة الإلكتروني: www.nakilat.com

-انتهى-





Nakilat achieves QAR 860 million net profit for the first half of 2025, an increase of 3.7%

Doha, Qatar – 29 July 2025: Qatar Gas Transport Company Q.P.S.C. (Nakilat) announced its consolidated financial results for the first half of the year ended 30 June 2025, with a net profit of QAR 860 million compared to QAR 829 million for the corresponding period in 2024, an increase of 3.7%. This continued strong financial performance underlines Nakilat's operational resilience and strategic discipline.

In addition, the Board of Directors approved an interim cash dividend for the first half of the year 2025 ended June 30, 2025, of 7.2 Qatari Dirhams per share. The interim dividend entitlement for the first half of the year 2025 will be granted to shareholders who own shares at the end of the trading session on August 6th, 2025. These dividends will be distributed in line with the directives of the Qatar Financial Market Authority through Edaa.

Key financial highlights for the first half of 2025:

- Achieved a net profit of QAR 860 million, up 3.7% year-on-year.
- Incurred total expenses of QAR 1,396 million, reflecting a decrease of 4.5%.

Eng. Abdullah Al-Sulaiti, Nakilat's Chief Executive Officer, commented: "Nakilat's strong performance in the first half of 2025 reflects the dedication of our team and the flexibility we adopt in maintaining and sustaining our operations. We remain committed to deliver value to our shareholders, partners, and the global energy market through safe, efficient, and sustainable transportation of LNG. Nakilat remains focused on long-term growth and supporting the evolving global market and business environment.

Beyond maintaining resilient vessel operations, we are actively pursuing an innovative financing strategy to further strengthen Nakilat's financial position. This includes exploring creative structures and cost-effective solutions to reduce overall funding costs. These initiatives enhance our financial flexibility and resilience, positioning us to deliver greater long-term value. By reinforcing the stability of our cash flows, we reaffirm our commitment to generating sustainable, growing returns for our shareholders, a commitment clearly reflected in our latest financial results."





In 2025, Nakilat made substantial progress across its operations and strategic growth initiatives. The Company celebrated yet another significant milestone with the steel cutting ceremony marking the commencement of construction of 25 LNG vessels at various shippards in South Korea. The vessels are part of QatarEnergy's historic LNG fleet expansion project, which caters for future LNG fleet requirements for its LNG expansion projects. Owned by Nakilat, and built with a capacity of 174,000 cubic meters, the new vessels will be chartered to QatarEnergy affiliates under long-term agreements.

The Company has also commenced the construction of 6 new vessels at the Hyundai Samho Heavy Industries shipyard in South Korea, including 2 LNG vessels and 4 LPG/ammonia vessels. These vessels will be fully owned by Nakilat.

Nakilat maintained its five-star rating from the British Safety Council in the Occupational Health and Safety Audit for the eighth consecutive time, and in the Environmental Sustainability Audit for the third consecutive time, reflecting its unwavering focus on safety, excellence, and sustainability. The Company was once again recognized among the Top 100 Listed Companies in the Middle East for 2025, reaffirming its leadership in the region's maritime and energy logistics sector.

In keeping with its commitment to exemplary investor relations, Nakilat will host a conference call to discuss the financial results for the first half of 2025 on Wednesday, July 30th, 2025, at 13:30 hours (Doha Time). The presentation will be published on the company's website prior to the conference call. For dial-in details and additional information, please visit the company's website at www.nakilat.com.

-Ends-